
KANCELARIA SEJMU
Biuro Komisji Sejmowych

¢  Komisji infrastruKtury  
(nr 123)

 z dnia 22 lipca 2021 r.

IX kadencja

PEŁNY ZAPIS PRZEBIEGU POSIEDZENIA





a.p.                3

Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 123)
22 lipca 2021 r.
Komisja Infrastruktury, obradująca pod przewodnictwem posła Cezarego                    
Grabarczyka (KO), zastępcy przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– poprawkę zgłoszoną w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o transporcie kolejowym (druki nr 1393 i 1406).

W posiedzeniu udział wzięli: Andrzej Bittel sekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury i pełno-
mocnik rządu do spraw przeciwdziałania wykluczeniu komunikacyjnemu wraz ze współpracownikami 
oraz Ignacy Góra prezes Urzędu Transportu Kolejowego wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Elżbieta Kessel, Kamil Basicki i Jakub 
Sindrewicz – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Wojciech Paluch i Mariusz 
Przerwa – legislatorzy z Biura Legislacyjnego.
Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):

Dzień dobry. Witam serdecznie wszystkich przybyłych na dzisiejsze posiedzenie Komisji 
Infrastruktury. Otwieram posiedzenie. Witam panie posłanki i panów posłów. Witam 
zaproszonych gości. Witam sekretarza stanu w Ministerstwie Infrastruktury pana mini-
stra Andrzeja Bittela i prezesa Urzędu Transportu Kolejowego pana Ignacego Górę wraz 
ze współpracownikami. Stwierdzam kworum.
Mamy do rozpatrzenia  tylko  jedną poprawkę  złożoną podczas drugiego  czytania.            

Nie widzę wnioskodawczyni. Czy ktoś z klubu podejmie?

Poseł Maciej Kopiec (Lewica):
Tak. Bardzo krótko.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Bardzo proszę. Proszę o uzasadnienie.

Poseł Maciej Kopiec (Lewica):
Dziękuję bardzo. W skrócie jest to poprawka, która jest odpowiedzią na wnioski związ-
kowców kolejowych. Wprowadza do ustawy obowiązek prowadzenia centralnego rejestru 
czasu pracy maszynistów. To jest krok w kierunku usprawnienia zarządzania zasobami 
ludzkimi i ich pracą. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję bardzo. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi?

Legislator Wojciech Paluch:
Nie. Nie mamy.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję. Bardzo proszę państwa posłów o zalogowanie się w systemie.

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Można zapytać, co rząd na poprawkę?

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
No tak, panie ministrze. Co ma rząd do poprawki?
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Sekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury Andrzej Bittel:
Dziękuję bardzo za możliwość odniesienia  się. Szanowni państwo, Wysoka Komisjo, 
doceniając  oczywiście  inicjatywę mającą  na celu  poprawę  bezpieczeństwa,  chciałem 
wyrazić następujący pogląd.
Jeśli chodzi o punkt „dane dotyczące autoryzacji na odcinki  linii kolejowych oraz 

pojazdy kolejowe”, to ta informacja mieści się w art. 22b ust. 2 pkt 2, czyli mamy już go 
w zakresie… Przepraszam, pkt 8. Widzę, że tutaj koledze prawie pióro przestało pisać. 
To pkt 8 w zakresie ustawy, więc byłoby to oczywiste powtórzenie.
Natomiast jeśli chodzi o „dane dotyczące czasu pracy” maszynistów, oczywiście taki 

motyw do rejestru dodamy wtedy, kiedy zostanie przyjęta ustawa o czasie pracy maszy-
nistów, która stworzy gorset, który opisze, jak to wszystko regulować. W tej chwili, póki 
co, takiej regulacji jeszcze nie ma. W związku z tym wprowadzenie tego w tym momencie 
byłoby przedwczesne, bo skutkowałoby koniecznością opisania w zasadzie wszystkich 
systemów informatycznych, na których pracują pracodawcy kolejowi w zakresie maszy-
nistów. Sami państwo rozumieją odmienności. Mogłoby to być skomplikowane.
Jeśli pan przewodniczący by zezwolił, to jeszcze pan prezes chciałby krótko dodać 

dwa zdania na ten temat.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Oczywiście zezwolę, panie ministrze. Tylko kiedy w takim razie ta ustawa, bo na sali 
to nie padło?

Sekretarz stanu w MI Andrzej Bittel:
Panie przewodniczący, nie padło, bo staram się być odpowiedzialny za słowo. W czerwcu 
przeprowadziliśmy warsztaty ze stroną społeczną i podmiotami biorącymi udział w kon-
sultacjach. Mamy z nich wnioski. Pewna skłonność do kompromisu została wyrażona, 
bo te przepisy wzbudziły dwa rodzaje emocji. Teraz będziemy wnioski z tych warsztatów 
przekuwali w korektę zapisów i wtedy podamy je do publicznej wiadomości.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Ale czy horyzont końca tej kadencji?

Sekretarz stanu w MI Andrzej Bittel:
No oczywiście, że jest nazbyt odległy.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Nawet zbyt odległy? Super. Dziękuję bardzo. Panie prezesie, proszę bardzo. Trzeba tam 
dotknąć tym klipsem.

Prezes Urzędu Transportu Kolejowego Ignacy Góra:
Szanowny panie przewodniczący, szanowni panie i panowie posłowie, szanowni państwo, 
tak naprawdę mam tylko tyle do dodania, że rzeczywiście oprócz centrum egzaminowa-
nia maszynistów tworzymy rejestr maszynistów. Ten rejestr będzie tak naprawdę bardzo 
bogaty, bo będzie uwzględniał wszystkie dane, które dotyczą kwalifikacji maszynistów, 
ale również przebytej drogi zawodowej.
Oczywiście w tym  rejestrze,  w tej  bogatej  bazie  danych  stworzymy  również  taki 

obszar, który będzie dotyczył czasu pracy maszynistów, ale warunkiem koniecznym, żeby 
to zrobić, jest oczywiście uregulowanie czasu pracy maszynistów. Przypomnę, że chodzi 
o to, żeby maszyniści, których jest ponad 17 tys., zatrudniani nie tylko przez wszyst-
kich przewoźników kolejowych, ale również zarządców infrastruktury, byli zatrudniani 
według jednakowych zasad. Dzisiaj tych zasad jest tak naprawdę tyle, ilu pracodawców. 
Dlatego, tak jak powiedziałem, warunkiem koniecznym jest uregulowanie tego zagadnie-
nia i stworzenie ustawy o czasie pracy. Oczywiście później będziemy monitorować czas 
pracy maszynistów w rejestrze maszynistów. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję. Nie widzę dalszych zgłoszeń.
Przystępujemy do głosowania. Mamy wyświetlony pulpit. Kto jest za przyjęciem…
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Sekretarz stanu w MI Andrzej Bittel:
Przepraszam,  panie  przewodniczący.  Dodam  dla  jasności,  że proszę  o odrzucenie 
poprawki, o nieprzyjmowanie poprawki.

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Zrozumieliśmy.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Jeszcze raz przystępujemy do głosowania.
Kto  jest za przyjęciem poprawki? Kto  jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 

Możemy wyświetlić wynik? Dziękuję.
Głosowało 26 posłów. Za poprawką głosowało 4 posłów, przeciw – 16, 6 posłów wstrzy-

mało się od głosu.
Stwierdzam, że Komisja nie rekomenduje przyjęcia poprawki.
Zakończyliśmy rozpatrywanie poprawek.
Tak, tak. Sprawozdawcą był pan poseł Trepka. Czy jest? Kontynuujemy, tak?
Nie ma innych zgłoszeń? Dziękuję.
W tej sytuacji wyczerpaliśmy porządek.

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
Chciałem prosić o głos.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Zamykam posiedzenie.

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
Chciałem prosić o głos na moment.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Ale zamknęliśmy posiedzenie, panie pośle. No to…

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
Zgłaszałem się.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Pytałem, czy są inne zgłoszenia.


